
Bij gepraat (87) 
Uric Blankerl, voorzitter.iBTB 
[5aar waar wc de vorige studiedag de actualiteit zochten in 
een toelichting op het nieuwe honingbesluit en de konin
ginnenteelt van Biicklast- en carnicabijen. Dit jaar op 12 
februari in Wehl zochten wij in het verlengde van de door 
PPO-t-?ijen uit gegeven folder 'Bijen en bestuiving in de 
fruitteelt bij open teelten' en "Bijen en bestuiving bij 
bedekte teelten' alsmede met de SBl en afdeling Wehl 
georganiseerde bestuivingeursusscn de onderwerpen en de 
sprekers rondom de bestuiving en gewasbescherming. De 
aangekondigde spreker van NFO moest vervangen worden 
door ons bestuurslid .Arno Kok die een overzichtelijke 
presentatie liet zien van bedreigingen van bijenziekten en 
plagen. De heer Klaas Jilderda technisch manager van 
BASF Nederland B,V, uit .Arnhem tevens lid van Nefyto 
het overkoepelend orgaan van de bcslrijdingsmiddelen-
fabrikanten in "'s-Ciravenhage' gaf een uiteenzetting van 
de procedures, de onderzoeken. Op de vraag hoe hij stond 
tegenover het voorstel van de bedrijfsraad om te komen 
tot een spuitsehadefonds werd negatief gereageerd. Naar 
zijn mening konden deze geldelijke middelen beter besteed 
worden aan betei"e en/of meer voorlichting. Verheugend 
was dat hij open stond en zelf bepleite de contacten met de 
imkerij te willen aanhalen. De commissie van de bedrijfs
raad. thans bestaande uit de heren F. Heessen, D. van 
Houwelingen en H, v d Scheer, zal dan ook met de heer 
.lilderda in contact gebracht worden. Een ander opmerke
lijk feit dat o.a, genoemd werd, was dat bij groeistotTen de 
hijen een andere geur kunnen krijgen waardoor ze in een 
bijenvolk niet herkend worden. De heer C,W. van Eldik van 
de Koninklijke Fruitmastergroep gaf een uiteenzetting over 
de General Food Law, De voedselveiligheid welke in de 
keten van producenten en bij de productie belrokken par
tijen administratief worden vastgelegd zodat traceerbaar 
is wie voor wat verantwoordelijk kan worden gehouden, 
De voorlopige bestuivingcommissie vvaarin de SBl en 
bestuursleden van de imkerhond ,ABTB zitting hebben. 
hebben hierin het voortouw genomen om de registratie 
van gecertificeerde bestuivingimkers en de bijscholing 
ter hand ter nemen. Hierover later meer. 
Voorts ging dhr, van Eldik in op de spelers,''afhemers in de 
markt, de internationalisering en eisen die aan de producten 
worden gesteld. Er wordt in meerdere klassen gekeurd 
o.a naar houdbaarheid. De beste producten naar volgorde 
van kwaliteit zijn Prestige en Balans, 
• Op 19 februari organiseerde de commissie bestuiving in 
samenspraak met de SSBI en Fruitmastens een bijscholings-
dag voor o,a, bestuivingimkers. Oude en verlopen certifi
caten worden vervangen voor nieuwe certificaten zodat 
voldaan kan worden aan de registratieplicht die telers 
hebben bij de beschrijving van het bij het productieproces 
betrokken personen. Na een inleiding door dhr, van Eldik 
sprak de heer H. Doornspek van de Centrale Adviesdienst 
voor dc Fruitteelt (0418-65 59 36, fax 0418-65 59 41 
www.caj.id) over klein- en steenfruit, ge'integreerde gewas
bescherming in bes, framboos, aardbei, pruim en kers. 

.'\ls iuiiiclaclitsjiunicii \oof ceii godc gcïiiiegi'Lvrtle gevvas-
bcsche!"iiiiiig \vci"d genoemd biologisch eveinvichl. gt)ede 
bedrijl'shygiëne, beperkt selectieve middelen pakket, het 
zorgvuldig waarnemen en resistentie management, 
,Als productie bepalende lactoren werden genoemd, gevvas-
beseherming ziekte en plagen, planning en aanplant, 
besluiving en zelling, uitval bomen (slerfte), barsten en 
scheuren van de vrucht. Bij de hestuiv ing werd er op 
gewezen dat deze slechts optimaal is. als hel stuifmeel 
rijp is en de stempel ontvankelijk voor de besluiving 
welke voor elk ras en soort weer verschillend kunnen 
zijn. Ook de me.ststolTen kunnen een rol in de groei of 
bestuiving hebhen. 

Dhr. .1, van Mourik ging in op de gewasbescherming in 
grootfruil. Volgens hem neemt het aantal middelen toe al
hoewel het streven naar uniformiteit groeit onder de telers, 
• De biologische bestrijding zet slecht door. Rond 1990 
werd gestart met roofmijten. welke een groot succes was, 
De Spint bespuitingen konden met 90 tot 95 % terug. In 
2001 werd gestart met roofvvantsen hetgeen een matig 
succes gaf. De bestrijding van bloedluizen met galniuggen 
sluipvN'cspen start in 2003 is erg duur vanwege moeilijke 
kweek en grote aantallen welke benodigd zijn, Delam 
wordt genoemd al middel tegen schurft, 
l:r ontstaat resistentie tegen het middel Stroby & Flint 
een middel dat gebruikt wordt voor schurft preventie, 
tegen meeldauw, zvvartvruehtrot. en roest in de peer. 
Doordat er geen Insegar voor de bloei wordt gebruikt 
lijkt de Appelvouwmijnmot te zijn toegenomen, 
De heer T, Melis ging in op de aardbeienteelt in de kas, 
Er gaan grote financiële belangen om in de aardbeienteelt, 
geschatte opbrengsten: kas €400,000.- per ha, tunnels 
€220.000,- per ha. volle gi"ond €50,000,- per ha. De 
kwaliteit van de fiestuiving en voeding is erg belangrijk, 
één misvormde aardbei per m- kost per ha al gauw 
€1,000,-, Een voorbeeld van een misvormde vrucht is 
bijvoorbeeld een koeienuier. Bij hel aanplanten van de 
aardbeienplant (per stuk ± €0.40) zijn de bloemknoppen 
reed.s gevormd, 

In de regel zal bestuiving tussen 11,00 en 15,00 uur 
plaatsvinden daar dan de bloem en het stuifmeel optimaal 
zijn voor de bestuiving. Per 1,000 ni/2 wordt in regel één 
bijenvolk of één honimelvolk ingezet, 
De dag werd afgesloten met een lezing van Lei Hensels, 
Wederom waren er markante uit spraken als; 
'.ilsje gezond wilt blijven moetje ook een beetje verstand 
van de dokter hebben ', 
'Bijen zijn veel meer waard dan dat ze waard zijn. het 
wordt hoogtijd dal er geen bijen meer zijn, dan beseft 
men wat ze waard zijn' en lot slot voor de bestuurders of 
aspirant-bestuurders onder ons 'besteed een deel van de 
tijd aan de bijen en een deel van de lijd voor de bijen ' 
Voorts werd ingegaan op de kenmerken en de verschillen in 
ras en vrucht met betrekking tot vi"uchtzetting en benodigde 
aantallen bloembezoeken, 
• Bestuurders van een vereniging zetten zich veelal 
belangeloos in voor de organisatie die zij menen te 
moeten steunen met hun inzet. Bij deze scheppende taak, 
het produceren van stukken of beleidsnotities wordt het 
moment van de beschikbare tijd vaak bepaald door externe 
factoren. Het is dan goed te beschikken over een team die 
elkaar in dit soort situaties opvangt. Een goede sfeer en 
het constructief/opbouwend meedenken in een algemene 
ledenvergadering van afdelingsvertegenwoordigers is dan 
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ABTB / VBBN 
heel belangrijk. Al eerder heb ik mij gelukkig geprezen 
met het feil dat deze omstandigheden in onze imkerbond 
aanwezig zijn. Tevreden kunnen wc terugkijken op een 
goede algemene ledenvergadering 5 maart jl, in Zaal 
Tennissen Hoofdstraat 2 te Kilder, Bijzonder woord van 
dank wil nog uilspreken voor de inbreng van de 
vertegenwoordigers van de andere imkerorganisaties: 
ANI dhr, D. Van Houwelinuen, f-Jond voor [bijenhouders 
ZLTO dhr, A, Rietveld, LLTB G, Einders en VBBN dhr, 
M, Simon, De voorstellen van het bestuur zijn al dan niet 
met kleine aanvullingen dan wel toelichtingen door de 
vergadering aangenomen, [)e contributie inclusief de 
bestemming onderzoek ad €4.56 is voor het jaar 2006 
vastgesteld op €22.-. Mocht er in het kader van .AVB 
nadere kosten moeten worden gemaakt om te voldoen aan 
overheidseisen teneinde voor gezondheidsverklaringen te 
verkrijgen, dan zal worden terug gegrepen op een eerder 
besluit van de algemene ledenvergadering om deze kosten 
verhoging van maximaal €2,- alsnog door te berekenen, 
Op voordacht van de afdeling Wehl mocht ik de gouden 
speld uitreiken aan de heer W, .leenen die zich op diverse 
terreinen van af 1955 zich had ingespannen voor de af
deling en collega imkers. Niet aanwezig maar wel te 
vermelden valt dan de heer ,A.J,H, Lageschaar inmiddels 
goudenspelddrager na 33 jaar bestuurswerk heeft moeten 
besluiten te stoppen. Dankzij de inzet van deze mensen 
kan het vele verenigingswerk plaats vinden, 

• U zult ongetwijfeld ook wel eens de vraag van een kennis 
of buurman hebben gehad dat men last had van in- en uit-
V liegende insecten uit open stootvoegen van het met.sel-
vverk. bijvoorbeeld bij een teri"as. Uit hoofde van mijn 
werk als bouwkundig beheerder van Vereniging van 
Eigenaren Diensten Nederland Arnhem B,V, uit Huissen 
bezocht ik onlangs de bouwbeurs en vond hiervoor een 
goede oplossing "het bijenbekje'. Het roestvrijstalen 
klemroostertje dal tijdens of na het metselwerk in de open 
stootvoeg kan worden aangebracht. 

Meer informatie kunt u v inden bij BB-Hoogeveen 
Postbus 546, 7900 AM Hoogeveen, 0528-23 18 66. fax 
0528-23 16 72. website www.bijenbekje.nl 
• Omdat de respons op het artikel en de advertenties in 
blad BLIEN achterbleven, ontving ik het verzoek van dr, 
Romana van den Ende namens Hal Allergy om op onze 
algemene ledenv ergadering aandacht te schenken aan het 
onderzoek naar een nieuw geneesmiddel voor behandeling 
van allergisehe reacties bij bijen of wespensteken. Nadere 
informatie vorige uitgaven blad BI.1EN of Bureau Special 
Secretary Service, 0297-23 12 49. Omdat ik dit onderzoek 
een warm hart toedraag vraag ik uw aandacht hiervoor. 

OE" ^^«11 

De Koninklijke VIB ontvangt 
Hoofdbestuur VBBN 
Hendrik Trappeniers, secretaris Kon. \ 'IB vzw en 
Roh Sijnuin, secretaris ^ 'BB.\ 
Kort na het aantreden van Frans Daems als voorzitter van 

Op de foto v.l.n.r.: Hoger De Croock (K\ IB). Hendrik 
Trappeniers (hlTB). He Dirck (Bijenteelnnisenm), Henk van 
der Scheer <t BB\). ./os Plaizier (VBBN), Lode Pclleman 
(Bijenteeltmaseum), Frans Daems (KVIB), Frans Jacobs 
(KVIB), Rob Mjman (VBB\). Eva Scluhl-Schojuerts (\BBS). 
Ghislain De Roeck (KVIB). Muarits De llaele (KVIB). (Foto: R. 
yijman). 

de Koninklijke Vlaamse Imkersbond v.z.w, (KVIB) is in 
een gesprek met Jos Plaizier, voorzitter van de Vei"eniging 
tot Bevordering der Bijenteelt in Nederland (VBBN) een 
afspraak gemaakt voor een gezamenlijke ontmoeting als 
Hoofdbesturen, We werken immers in eenzelfde taalgebied, 
Zo zijn op 26 januari 2005 de besturen van de KVIB 
(Vlaanderen) en VBBN (Nederland) bijeen gekomen in 
hel Bijenleellmuseum te Kalmthout in België, 
F'ersl zijn wij begonnen met een ronde van elkaar voorstel
len waarbij ieder zijn-haar taak vertelde binnen de bijen
vereniging en de persoonlijke bijenactiviteiten, 
Daarna is in een constructieve en inspirerende vergadering 
dc organisaties van de bijenteelt in beide landen vergeleken, 
.Afspraken werden gemaakt om vergaderingen tussen de 
verschillende werkgroepen te beleggen o.a. redactieraad 
aangaande het uitwisselen van artikelen voor de tijdschrif
ten, ziektebestrijding. 

• Belangrijkste afspraak was echter om de standpunten 
aangaande het EEG beleid (Copa) op elkaar af te stemmen 
om zo beter de belangen van onze imkers te kunnen ver
dedigen tegenover de grotere landen met veel beroeps
imkers, Bij dit voorbeeld van vlotte internationale samen
werking zal het zeker niel blijven, daar wai"en alle aan
wezigen het erover eens, 
Ook het eontact met de eigen overheid werd uitgewisseld, 
In Vlaanderen probeert men de banden met de overheid 
weer wat aan te halen, omdat het wat teloor is gegaan, In 
Nederland is het juist de overheid die zich terug trekt. 
• Het bijenteeltonderwijs wordt in Vlaanderen door de 
bijenteelt georganiseerd en geheel door de overheid 
betaald, In Nederland is het op dit moment zo dat de 
bijenteelt alles zelf moet regelen. Zowel de cursus als de 
betaling. Er komt niets van de overheid, 
• Voedseltracering komt eraan in Vlaanderen, De overheid 
wil het registratienummer verplichten. Proberen de wette
lijke administratieve verplichting zo lieperkt mogelijk te 
houden, 
In Nederland is de certificatie van voedselveiligheids-
systemen in ontwikkeling. De zogehete Hazard .Analysis 
of Critical Control Points (HACCP), maar dit geldt (nog) 
niet voor de bijenteelt. In Vlaanderen is in iedere provincie 
een gezondheidscommissie met een beëdigd assistent 
(een imker). Deze assistent is verantwoordelijk voor een 
sector om de verantwoordelijke veearts (van ministerie) te 
helpen. Assistenten krijgen geregeld bijscholing door 
KVIB, 
In Nederland functioneert een netwerk van eigen gezond-
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